
Opstilling til overlægernes repræsentantskab 

Jeg stiller op til repræsentantskabet blandt andet med det formål at 

arbejde for et bedre arbejdsmiljø for os som overlæger  

Arbejdsmiljøet skal være godt for alle overlæger, og det kan 

betyde, at vi fremover nok skal organisere os lidt anderledes, så de 

rette overlæger med de rette kompetencer også er tilgængelige 

udenfor de større byer. Denne proces er nødvendig og ønskværdig, 

men skal foregå på en måde, så alle kan se sig selv i det, og i et 

meget tæt samarbejde med netop overlægerne, der bør være 

styrende i denne proces.   

Som overlæger har vi mange og forskelligartede roller som ledere, 

og det bør synliggøres ved også formelt at have flere af vores 

kolleger, der ansættes som ”ledende overlæger”… også i region H 

og i særdeleshed på Rigshospitalet, hvor man kun i ringe grad har 

favnet de intentioner der var med den nye stillingsbetegnelse. Der 

er et meget beskedent antal stillinger besat hermed.  

Overlægers tidligere naturlige autoritet i forhold til både faglighed 

og daglig ledelse af afsnit og afdelinger er sat på prøve og bliver 

jævnligt udfordret og tilsidesat. Jeg vil gerne være med til at 

fastholde og styrke vores position som ledende og styrende i 

sundhedsvæsenet. 
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